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UCHWAŁA NR V / 20 / 2011
RADY GMINY W GARDEI

z dnia 9 lutego 2011 r.

w sprawie wydania opinii dotyczącej odłączenia od Gminy Gardeja i przyłączenia do 
Gminy Miejskiej Kwidzyn sołectwa Bądki. 

Na podstawie art. 4b ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym  ( Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591, z 2002 r. Nr 23, poz. 220, Nr 62, poz. 558, 

Nr 113, poz. 984, Nr 153, poz. 1271 i Nr 214, poz. 1806, z 2003 r. Nr 80, poz. 717 i Nr 

162, poz. 1568, z 2004 r. Nr 102, poz. 1055, Nr 116, poz. 1203 i Nr 167, poz. 1759, z 2005 

r. Nr 172, poz. 1441 i Nr 175, poz. 1457, z 2006 r. Nr 17, poz. 128 i Nr 181, poz. 1337, 

z 2007 r. Nr 48, poz. 327, Nr 138, poz. 974 i Nr 173, poz. 1218, z 2008 r. Nr 180, poz. 

1111 i Nr 223, poz. 1458, z 2009 r. Nr 52, poz. 420 i Nr 157, poz. 1241 oraz z 2010 r. Nr 

28, poz. 142 i 146, Nr 40, poz. 230 i Nr 106, poz. 675) Rada Gminy w Gardei 

uchwala, co następuje: 

§ 1. Opiniuje negatywnie propozycję zmiany granic Gminy Gardeja polegającą na 
odłączeniu od Gminy Gardeja sołectwa Bądki i przyłączenia do Gminy Miejskiej 
Kwidzyn. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady 
Gminy 

Edward Cykał
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Uzasadnienie

W dniu 15.11.2010 r. wpłynęło pismo Przewodniczącego Rady Miasta Kwidzyn 
informujące Przewodniczącego Rady Gminy Gardeja, że w dniu 15.10.2010r. do 
Burmistrza Miasta Kwidzyn ponownie wpłynął wniosek dotyczący przyłączenia sołectwa 
Bądki do Gminy Miejskiej Kwidzyn, z prośbą o podjęcie przez Radę Gminy Gardeja 
uchwały dotyczącej odłączenia od Gminy Gardeja i przyłączenia do Gminy Kwidzyn 
przedmiotowej miejscowości zgodnie z art.10 ust.2 pkt.1 ustawy z dnia 9 marca 1990r. 
o samorządzie gminnym ( D.U. Nr 142 poz. 1591 z 2001r. ). W związku z w/w pismem 
i ogłoszeniem przez miasto Kwidzyn konsultacji społecznych dla swoich mieszkańców 
w sprawie dotyczącej Gminy Gardeja , Rada Gminy w Gardei w dniu 29.12.2010r. podjęła 
uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany granic 
administracyjnych Gminy Gardeja . Konsultacje społeczne ze wszystkimi mieszkańcami 
Gminy Gardeja w sprawie zmiany granic miasta Kwidzyn poprzez włączenie w obszar 
miasta Kwidzyn części obszaru Gminy Gardeja obejmującego sołectwo Bądki zostały 
przeprowadzone od 30.12.2010r. do 10.12.2011r. na zebraniach w poszczególnych 
sołectwach Gminy Gardeja. W konsultacjach społecznych udział wzięło 1225 osób. Za 
przyłączeniem sołectwa Bądki do miasta Kwidzyn głosowały 62 osoby, przeciw 
przyłączeniu głosowały 1143 osoby. Wójt, Rada i mieszkańcy Gminy Gardeja wyrażają 
swój stanowczy sprzeciw wobec takiego sposobu ingerowania w sprawy naszej gminy. 
Przygotowane plany rozwoju Gminy Gardeja są bezpośrednio związane z rozwojem 
sołectwa Bądki i zamiar miasta te plany niweczy. Nie bez znaczenia jest fakt, iż tereny te 
wskazane są w Studium oraz przygotowanym miejscowym planie jako tereny aktywności 
gospodarczej. Gmina prowadząc taką politykę przestrzenną wiąże perspektywy rozwoju 
z wpływów z przyszłych podatków jako znaczący sposób poprawy tej kondycji 
finansowej. Inspirowanie mieszkańców wsi Bądki do takich zmian, by stali się 
mieszkańcami miasta w zamian za złożone im obietnice natychmiastowej poprawy 
warunków życia jest nieuczciwe ze strony władz Kwidzyna, zważywszy, iż wszelkie 
rozmowy i konsultacje z mieszkańcami Bądek były prowadzone w tajemnicy i bez udziału 
władz Gminy Gardeja. Niezorientowanym mieszkańcom sprzedaje się marzenia, nie 
informując ich o wadach proponowanych zmian. Obręb Bądki to Obsza 1041 ha oddalony 
od centrum miasta o 6-7 km nie stanowiący z nim jednorodnego układu osadniczego, ani 
przestrzennego. W 1985 r. Uchwałą Nr VI / 33 / 85 Gminnej Rady Narodowej z dnia 27 
marca zostały przekazane bezpłatnie tereny pod budowę szpitala i tereny mieszkaniowe. 
Do budowy szpitala nie doszło, do zwrotu gruntu też nie, natomiast miasto sprowadziło 
inwestorów – przedsiębiorców i utworzono specjalną strefę ekonomiczną. Gmina Gardeja 
nie otrzymała żadnej rekompensaty za poniesione straty. Poczucie krzywdy 
u mieszkańców gminy pozostało. W związku z powyższym, w imieniu mieszkańców, 
zwracam się do Radnych Gminy Gardeja o podjęcie uchwały negatywnej w sprawie 
wydania opinii odłączenia od Gminy Gardeja sołectwa Bądki. 


